
رييس هيات مديره انجمن صنايع نساجی ايران با بيان اينکه 
آمار واقعی از قاچاق نداريم، از قاچاق حدود ۶۰۰ ميليون دلار 
پوشاک از ترکيه به کشور در نيمه نخست سال جاری خبر داد.
بيان  با  ايسنا،  خبرنگار  با  وگو  گفت  در  حسينی  مروج  محمد 
نيز  کشور  به  پوشاک  قاچاق  تحريم ها  لغو  با  اميدواريم  اينکه 
کاهش پيدا کند، اظهار کرد: جلسات زيادی با نيروی انتظامی، 
ستاد مبارزه با قاچاق کالا و... داشتيم اما هنوز اين معضل حل 

نشده است.
نمی توانيم  پوشاک  قاچاق  ميزان  از  واقعی  عدد  ما  افزود:  وی 
طوری  به  است؛  حدسيات  اساس  بر  آنها  همه  و  دهيم  ارائه 
که عدد گمرک کشور مقابل را به عنوان واردات از آن کشور 
حساب می کنيم و مابه التفاوت آن با عدد واردات پوشاک در 

کشور، ميزان قاچاق را مشخص می کنيم.
به گفته رييس انجمن صنايع نساجی ايران، در شش ماهه نخست 
سال جاری حجم کل واردات پوشاک در گمرک ايران ۵,۵ ميليون 
دلار بوده و اين در حالی است که گمرک ترکيه صادرات ۶۰۰ 

ميليون دلاری پوشاک به ايران را در اين مدت ثبت کرده است.

سازمان  و  صنعت  وزارت  تلاش  به  اشاره  با  حسينی  مروج 
حمايت برای پايين آوردن تابلوهای برندهای تقلبی در کشور 
گفت: تعداد اين برندها به قدری زياد است که فقط از يک برند 
نزديک به ۸۰ مغازه در ايران ايجاد شده که هيچ کدام از آنها 

هم نمايندگی نيستند.
و  می کنند  کپی  را  اسم  يک  فقط  فروشگاهها  اين  افزود:  وی 
واگذار  نيز  ديگر  افراد  به  رسمی  نماينده  قالب  در  را  آن  حتی 
است  تلاش  در  تجارت  و  معدن  صنعت،  وزارت  که  می کنند 

جلوی اين کار را بگيرد.
رييس هيات مديره انجمن صنايع نساجی ايران تصريح کرد: 
که  شده  ديده  و  ايم  ديده  اخيرا  را  اقدامات  اين  نتايج  برخی 
را  آن  دوباره  بعد  روز   ۱۰ و  ميآيد  پايين  فروشگاه  يک  تابلوی 

بالا ميبرند.
مروج حسينی با تاکيد بر اينکه اين کار قطعا غيرقانونی انجام 
برندهای  از  نمايندگی  اخذ  و  قراردادها  بستن  گفت:  ميشود، 
معتبر دنيا به اين راحتی ها نيست که يک فروشگاه بتواند ۱۰ 

روزه اين کار را انجام بدهد.

نساجی  صنايع  انجمن  دبيرکل  رئيس زاده-  محمدمهدی 
ايران- ضمن اعلام اين مطلب که پوشاک، مشمول قيمت 
گذاری نيست به نساجی نيوز گفت : دولت در موارد خاص 
(مانند مواد غذايی) دستور کنترل ويژه را صادر می کند اما 

در مورد پوشاک چنين اضطراری وجود ندارد.
وی کـه در جلسـه اخيـر کارگـروه تدويـن سـندراهبردی 
پوشـاک بـا حضـور نمايندگانـی از انجمن صنايع نسـاجی 
ايران، اتحاديه توليد و صادرات صنايع نسـاجی و پوشـاک 
ايران، اتحاديه پوشـاک کشـوری، انجمن صنايع پوشـاک 
توليدکننـدگان  از  تعـدادی  خياطـان،  اتحاديـه  ايـران، 
سـازمان  حمايـت،  سـازمان  پوشـاک،  صادرکننـدگان  و 
مديريـت و برنامـه ريـزی، سـازمان تعزيـرات حکومتـی، 
معاونـت بازرگانـی داخلـی وزارت صنعت و مديـرکل دفتر 
نسـاجی و پوشـاک وزارت صنعـت، حضور داشـت، افزود: 
محـور اين جلسـه مشـترک در مورد فعاليت های سـازمان 
تعزيـرات حکومتـی بـود کـه مسـائل مختلفـی از جملـه 
رفتـار نـه چنـدان موجـه برخـی از مأموريـن گشـت های 
سـيار تعزيـرات بـا توليدکننـدگان داخلـی مـورد بحـث و 

بررسـی قـرار گرفت.
رئيس زاده يادآور شد: درخواست جلسه مذکور اين بود که 
کنکاش  و  سيار  گشت های  حکومتی،  تعزيرات  سازمان 
را  داخلی  توليد  پوشاک  فروشندگان  و  توليدکنندگان  از 
محدود به «شکايت های رسيده» نمايد تا بخش عمده ای 
از دغدغه فعالان توليد و توزيع پوشاک يعنی پاسخگويی 
مستمر به مأموران تعزيرات حکومتی رفع شود! هم چنين 
از  بازرسی  اولويت  عيد،  شب  ايام  رسيدن  فرا  به  توجه  با 

فروشگاه های عرضه پوشاک برداشته شود.
موضـوع  بـه  ايـران،  نسـاجی  صنايـع  انجمـن  دبيـرکل 
تشـکيل صنـدوق حمايـت از صنعـت پوشـاک در ايـن 
توضيحـات  بـه  توجـه  بـا  کـه  کـرد  اشـاره  نيـز  جلسـه 
نماينـده سـازمان مديريـت و برنامـه ريـزی کشـور مبنی 
بـر محدوديت هـای بودجـه ای دولـت، بـی نتيجـه باقـی 
مانـد، اگرچـه تأميـن مالـی اين صنـدوق از سـوی بخش 

خصوصـی دور از ذهـن نيسـت. 
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دبيركل انجمن صنايع نساجى ايران:
در نشست مشترك انجمن با وزير تعاون، كار و رفاه اجتماعى مطرح شد:

رئيس هيات مديره انجمن صنايع نساجى ايران:

 پوشاک مشمول قيمت گذاری نيست

در اين روزهای سرد زمستانی که آلودگی هوا در اکثر مناطق کشور 
رغم  شهروندان  برای  را  مزمنی  بيماری های  و  تنفسی  مشکلات 
زده و همگان در انتظار وزش نسيمی برای بهبود اوضاع هستند 
مشکلات  بر  علاوه  که  نساجی  صنعت  بالاخص  و  کشور  صنايع 
اقتصادی و صنعتی ساير صنايع و رکود بی سابقه حاکم بر اقتصاد 
و  سخت  مشاغل  قانون  اواخر  اين  و  قاچاق  مزمن  درد  از  کشور، 
زيان آور رنج می برد منتظر التفاط بيشتری از سوی دولت تدبير و 
اميد بودند که پس از ماه ها پيگيری مستمر انجمن صنايع نساجی 
ايران و مساعدت های دکتر هفده تن معاونت محترم وزارت تعاون، 
کار و رفاه اجتماعی، چهارشنبه هفتم بهمن ماه نشست مشترک 
انجمن صنايع نساجی ايران و وزير تعاون، کار و رفاه اجتماعی با 

حضور مديران و کارآفرينان اين صنعت و کارشناسان و مديران آن 
خيابان  در  کار  وزارت  معروف  ساختمان  دهم  طبقه  در  وزارتخانه 

آزادی تهران برگزارشد.
دکتر هفده تن در بخش آغازين اين نشست ضمن خير مقدم، به 
نقش آموزش و تضمين سلامت روحی و روانی و تامين محيط کار 
سالم برای کار پرداخت و آن را ضامن پايداری و نشاط نيروی کار 
دانست و با اشاره به ۲۸۰۰ ميليارد دلار هزيته حوادث شغلی منجر 
به فوت و بيماری های شغلی مرتيط گفت: اگر اين هزينه ها با کمک 
ذی نفعان يعنی سازمان های بين المللی کارگری و کارفرمايی با ارائه 
آموزش های مربوطه حذف شود سالانه ۲۸۰ ميليون فرصت شغلی 

ايجاد می گردد.

صنعت نساجی از مشاغل سخت و زيان آور حذف می شود



 

خبر

اهم مذاكرات نشست هيات مديره 
نشست شماره 888 هيات مديره مورخ 94/10/06 در محل 
ساختمان شماره دو انجمن تشكيل و موارد زير مورد بحث و 

بررسي قرار گرفت: 
1- آقاى رئيس زاده با اشاره به هماهنگى هاى انجام شده براى نشست 
مشترك با انجمن صنفى كارفرمايان نساجى استان اصفهان با حضور 
سركار خانم نصرالهى همزمان با نمايشگاه نساجى استان اصفهان، از 
اعضاى هيئت مديره خواست تا حضور يا عدم حضور خود در نشست 
مذكور را به دبيرخانه اطلاع دهند. همچنين ايشان گزارش مفصلى 
از نشست مشترك با همراهى آقاى مهندس مروج دراتاق بازرگانى، 
فدراسيون  تشكيل  خصوص  در  ايران  كشاورزى  و  معادن  صنايع، 
نساجى، چرم و پوشاك ارائه نمودند. پس از بحث و تبادل نظر در اين 
خصوص مقرر شد تا دبيرخانه پيگيرى هاى مربوطه را با رعايت فرآيند 
قانونى و با تكيه بر استقلال و محوريت انجمن  دنبال نموده و نتايج 

را باستحضار هيأت مديره برسانند. 
2- بحث مكاتبات هنرستان فنى و حرفه اى ورزقان توسط آقاى زينى 
خزانه دار انجمن مطرح گرديد و مقرر شد با توجه به نصب تابلوى 
انجمن در محل و افتتاح اين مجموعه در آينده اى نزديك مابقى 
تعهدات انجمن در ساخت اين هنرستان توسط دبيرخانه پيگيرى و 

تأمين گردد.
3- بند 3 دستور جلسه طبق برنامه زمانبندى به ارائه نتايج اوليه 
عنوان  تحت  اول)  (فصل  آمده   بعمل  پژوهش هاى  و  تحقيقات 
سلطانى  احسان  مهندس  توسط  ايران  نساجى  صادراتى  استراتژى 
اختصاص داشت. ميهمانانى كه اسامى آنها در انتهاى متن صورتجلسه 
از  كاملى  گزارش  و  پيوستند  حاضرين  جمع  به  است  گرديده  قيد 
صادرات نساجى و پوشاك درايران و جهان مورد تحليل و تبادل نظر 
قرار گرفت و مقرر گرديد به محض آماده شدن فصول بعدى موضوع 

در هيأت مديره مطرح گردد. 

غائبين آقايان
دكتر حسن كاردان، مهندس محمدجعفر شهلايى نژاد، مهندس رضا 
حميدى، مهندس عليرضا لقمان، محمدرضا مقدم، مهندس شروين 

بادامچى 

اهم مذاكرات نشست هيات مديره 
نشست شماره 889 هيات مديره مورخ 94/10/20 در محل 
ساختمان شماره دو انجمن تشكيل و موارد زير مورد بحث و 

بررسي قرار گرفت: 
1- موضوع سفر رئيس جمهورى و هيأت همراه به ايتاليا و فرانسه در 
پنجم بهمن ماه به اطلاع هيأت مديره رسيد. همچنين عنوان شد كه 
به اطلاع اعضاى انجمن رسيده است كه در صورت تمايل به سرمايه 
گذارى مشترك با شركاء خارجى خلاصه اى از پروژه يا طرح مورد 
نظر خود را به دو زبان فارسى و انگليسى به منظور انعكاس در اين 
سفر ارسال فرمايند. با توجه به اينكه اتاق بازرگانى و صنايع و معادن 
ايران و مسئولين مربوطه در وزارت صنعت، معدن و تجارت علاقه 
مند به حضور نماينده انجمن صنايع نساجى ايران در اين هيأت بودند 
موضوع به بحث و تبادل نظر گذاشته شد كه در نهايت با توجه به 
ابعاد گوناگون قضيه مقرر شد كه چنانچه مقدور بود اتاق بازرگانى به 
وظايف خود در اين خصوص عمل نموده و حضور تشكل ها را در 

هيأت همراه تأمين مالى نمايد. 
2- آقاى رئيس زاده گزارش كاملى از برگزارى سمينار آموزشى ماليات 
بر ارزش افزوده كه توسط دبيرخانه انجمن در محل سالن كنفرانس 
انجمن ارائه نمودند كه 25 نفر از مديران عضو در اين سمينار شركت 
نكات  ارائه  به  مالياتى  صاحبنظران  از  زاهدى  على  آقاى  و  نمودند 

كاربردى و تجربه هاى عملى در خصوص نحوه 

محمد مهدی رئيس زاده دبيرکل انجمن صنايع نساجی ايران در 
ارتباط با نمايشگاه صنعت نساجی و فرش که اخيرا در استان 
اصفهان برگزار شد با اشاره به نشست مشترکی که با حضور 
اعضای هيات مديره انجمن صنفی کارفرمايان نساجی استان 
صاحبان  از  برخی  و  اصفهان  استان  بازرگانی  اتاق  و  اصفهان 
صنعت نساجی از کاشان به نساجی نيوز گفت: در اين جلسه 
که آقای خسرو تاج قائم مقام وزير و خانم نصرالهی مديرکل 
از  جمعی  تجارت  و  معدن  صنعت  وزارت  پوشاک  و  نساجی 
مديران استانی حضور داشتند مشکلات اين صنعت به صورت 
مفصل مورد بحث و بررسی قرار گرفت که دستاوردهای مهمی 
را نيز به همراه داشت. موضوعی که همه حاضرين در جلسه 
در آن اتفاق نظر داشتند اين بود که در حال حاضر بزرگترين 

مشکل صنعت نساجی موضوع قاچاق است.
سازمان  توسط  شده  ايجاد  مشکلات  به  اشاره  با  رئيس زاده 
مالياتی کل کشور و رفتارها و نحوه برخورد و مواردی که در 
اين شرايط رکود موجب فشار مضاعف به صنعت می شود گفت: 
مقرر شد که آقای خسرو تاج در جلسه ای با رئيس سازمان امور 
مالياتی در کل کشور و با حضور نمايندگانی از انجمن صنايع 
نساجی ايران، مسائل و مشکلات مالياتی اين صنعت مطرح و 
بررسی شود و با توجه به شرايط فعلی، راهکارهايی نيز برای آن 
اتخاذ شود. بنابراين يک دستاورد مهم جلسه مذکور، پيگيری 
وزارت  با  تجارت  و  معدن  صنعت،  وزارت  بين  مشترک  جلسه 

اقتصاد و دارايی است.
رئيس زاده در ادامه گفت: موضوع ديگری که در جلسه مطرح 
شد در ارتباط با مسائل و مشکلات عديده بانکی بود که انجمن 
پيش از اين نيز آن را پيگيری کرده بود ولی در جلسه اخير قرار 
بر اين شد که آقای خسرو تاج به عنوان نماينده وزير در پيش 
مسئولين  مشترک  جلسات  در  و  اعتبار  و  پول  شورای  جلسات 
بانک مرکزی برای اين مسائل و مشکلات راهکارهايی اتخاذ 
کنند. وی نشست اخير را بسيار مفيد دانست و حضور نماينده 
وزير، آقای خسروتاج و مدير کل دفتر نساجی و پوشاک وزارت 
صنعت و معدن و تجارت، خانم نصرالهی را نشان دهنده اهميت 
صنعت نساجی دانست و افزود مراسم افتتاحيه نمايشگاه نساجی و 
فرش اصفهان نيز با حضور استاندار و جمعی از نمايندگان مجلس 

برگزار گرديد که آن هم نشان از اهميت اين نمايشگاه داشت.
افتتاحيه  مراسم  در  که  ايران  نساجی  صنايع  انجمن  دبيرکل 
نمايشگاه، گزارشی مستند به آمار و اطلاعاتی پيرامون وضعيت 
و  نساجی  واردکنندگان  و  صادرکنندگان  و  نساجی  صنعت 
پوشاک در دنيا در اختيار حاضرين در مراسم قرار داد در ارتباط 
با کيفيت نمايشگاه نيز گفت: خوشبختانه توليدکنندگان بزرگی 
از اصفهان و ديگر شهرها در اين نمايشگاه حضور داشتند. يک 
سالن نمايشگاه به غرفه های فرش ماشينی اختصاص داشت که 
بازديدکنندگان زيادی را نيز در بر داشت. البته تخفيفات ويژه ای 
هم که توليدکنندگان برای عرضه محصولات خود در نمايشگاه 
قرار داده بودند باعث استقبال دو چندان مصرف کنندگان اين 
اين  همزمانی  اينکه  ضمن  بود.  شده  نمايشگاه  از  محصولات 
که  بود  شده  موجب  آلمان  دموتکس  نمايشگاه  با  نمايشگاه 
نيابند.  حضور  نمايشگاه  اين  در  مطرح  شرکتهای  از  تعدادی 
در  که  سميناری  به  سخنانش  از  ديگری  بخش  در  رئيس زاده 
انجمن صنايع نساجی با عنوان: جستجوی فرصتهای نو ظهور 
برای ايجاد اتحاد و همبستگی تجاری برگزار شد که در آن به 
موضوع نقش برندينگ در بازار جهانی پرداخته شد اشارکرد و 
گفت: در رابطه با اين موضوعات سه پروفسور سخنرانی کردند.
اين  بررسی  به  زارا  شرکت  مشاور  نوئنو  لوئيز  خوزه  پروفسور 
موضوع پرداخت که مصرف کنندگان آينده چه کسانی هستند. 
سرمايه گذاری  سخنران دوم گوری ريرر گوئرو به فرصتهای 
در ايران با مدل فرانچايز اشاره کرد. سخنران آخر نيز جوردی 

فرر بود که به بررسی نقش کليدی تحقيقات و تحليل بازار در 
کسب و کار بين المللی پرداخت. شرکتهای داخلی علاقمند به 
اين موضوعات، برای بکارگيری آنها در بخش اجرا می توانند با 
اين گروهها قرارداد ببندند و انجمن نيز می تواند به عنوان ناظر 

بر قرارداد حضور داشته باشد.
محمد مهدی رئيس زاده در بخش پايانی سخنانش به نمايشگاه 
و  نمود  اشاره  می شود  برگزار  سال  پايان  در  که  پتو  تخصصی 
نمايشگاه  افتتاح  از  پيش  که  نشستی  در  پيش  چندی  گفت: 
اصفهان برگزار شد درخصوص اين موضوع بحث و تبادل نظر 
انجام شد. هفته گذشته نيز جلسه ای با حضور تمام اعضای ستاد 
مبارزه با قاچاق کالا و ارز از ارگانهای مختلف برگزار گرديد که 
منجر به اين شد که مبارزه با کالای قاچاق از پتو آغاز گردد به 
همين دليل برای نشان دادن توانمندی های توليد کنندگان پتو 
در ايران، وزير صنعت و معدن و تجارت دستور داد که نمايشگاه 
اختصاصی پتو پيش از پايان سال برگزار شود تا توليدکنندگان 
پتو در ايران با محصولات با کيفيت خود در نمايشگاه حضور 
يابند و از مسئولين ذيربط ازجمله: اعضای ستاد مبارزه با قاچاق 
کالا و ارز و آقای ترکان به عنوان دبير شورای عالی مناطق 
آزاد دعوت شود تا از نزديک با قدرت صاحبان صنايع در اين 
محلی  آزاد  مناطق  حاضر  درحال  متاسفانه  شوند.  آشنا  بخش 
شده  وارد  آنجا  به  رول  بصورت  وارداتی  پتوی  که  است  شده 
می شود  بندی  بسته  و  خورده  برش  يک  تنها  مکان  اين  در  و 
و به عنوان توليد داخل به بازار عرضه می شود که اين مسئله 
اعتراض توليد کنندگان را به همراه دارد. وی در ادامه افزود: 
آمار رسمی واردات نشان می دهد که در ۹ ماه، ۵۰۰ هزار دلار 
واردات پتو صورت گرفته است. درحاليکه آماری که ستاد مبارزه 
با قاچاق کالا و ارز ارائه می دهد نشان از آن دارد که ۷ ميليون 
تخته پتو بصورت قاچاق وارد کشور شده است. درحال حاضر 
نيز اقدامات قانونی انجام شده است که واردات پتو از ته لنجی 
شدن  مطرح  با  اما  شود.  حذف  سرنشينان  و  ملوانی  موارد  و 
که  می آيد  وجود  به  نگرانی  اين  مسئولين  برای  موضوع،  اين 
به  قادر  داخلی  کنندگان  توليد  آيا  شود  حذف  فوق  موارد  اگر 
پوشش دادن نيازهای داخلی هستند يا خير؟ پاسخ اين سوال 
مثبت است. چرا که در حال حاضر ظرفيت توليد پتو در کشور 
ما ۱۵ ميليون تخته است در حاليکه مصرف کل پتو در داخل 
کشور به ۱۲ ميليون تخته هم نمی رسد. بنابراين توليدکنندگان 
داخلی می توانند جوابگوی نيازهای داخل باشند. وی در ادامه به 
جلسه ای که مدير کل دفتر نساجی و پوشاک برگزار کرد اشاره 
صنايع  انجمن  که  شد  اين  به  منجر  جلسه  اين  گفت:  و  کرد 
بر  را  پتو  نمايشگاه  برگزاری  پيگيری  مسئوليت  ايران  نساجی 
عهده بگيرد. پس از آن انجمن، جلسه ای با توليدکنندگان پتو 
برگزار کرد و نتيجه آن بر اين شد که نمايشگاه پتو از ۱۸ تا ۲۱ 
اسفند ماه در سالن خليج فارس و همزمان با برگزاری نمايشگاه 

مد و لباس برگزار شود.
گفت:  پتو  بخش  در  داخلی  توليدات  کيفيت  با  ارتباط  در  وی 
محصولات  به  نسبت  بالايی  کيفيت  دارای  داخلی  توليدات 
استاندارد  مشمول  داخلی  توليد  پتو های  زيرا  است  وارداتی 
مواد  از  مراحل  همه  در  ضوابط  تمام  بنابراين  است.  اجباری 
بسياری  درحاليکه  می شود.  رعايت  توليد  پروسه  پايان  تا  اوليه 
از  آنها  از  بسياری  زيرا  نيست.  استاندارد  وارداتی  پتوهای  از 
برای  بهداشتی  نظر  از  که  می شوند  تهيه  استر  پلی  ضايعات 
انسان بويژه نوزادان و اطفال مضر است. بنابراين نمايشگاه پتو 
فرصت مناسبی است برای توليدکنندگان اين بخش که حجم 
توليد و کيفيت کالای خود را به نمايش بگذارند تا هم منجر 
به تلاش بيشتر مسئولين در ارتباط با مبارزه با واردات کالای 
قاچاق شوند و هم مصرف کنندگان از کالاهای با کيفيت داخلی 

بهرمند شوند.
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از  مديره  هيأت  اعضاى  پرداختند.  آن  از  دفاع  و  اظهارنامه  تكميل 
برگزارى جلسات اين چنينى كه جنبه كاربردى دارد  به طور مستمر با 

موضوعات مختلف استقبال نمودند. 
3- دبيركل گزارشى از برنامه ريزى هاى انجام شده براى برگزارى 
سمينار و و بينار با موضوع «جستجوى فرصتهاى نوظهور براى ايجاد 
ارتباط و همبستگى تجارى و برندينگ و فرصت ها و تهديدهاى 
پيش رو « ارائه دادند. سمينار مذكور روز سه شنبه مورخ 29 دى ماه در 

محل سالن كنفرانس انجمن برگزار مى شود. 
4- رئيس زاده در جمع بندى گزارش فوق به موارد ذيل اشاره نمود:

 نامه رياست سازمان توسعه تجارت ايران آقاى مهندس افخمى در 
خصوص نشست مشترك مورخ 94/10/01 با رياست هيأت مديره 
منسوجات تركيه كه از تشكل هاى نساجى ايران دعوت بعمل نيامده 

بود. 
كره  ايران-  برزيل،  ايران-  مشترك  شوراى  تشكيل  نامه هاى   
جنوبى، ايران-تركمنستان (مهلت تا پايان ديماه 94) و تشكيل شوراى 
ايران  و  كويت  ايران-  مجارستان،  ايران-  ايران-چك،   مشترك 

آفريقاى جنوبى (مهلت تا پايان بهمن ماه) 
 نامه هاى مربوط به اعزام هيأت تجارى به لبنان تا پايان سالجارى و 

ايالت باواريا در آلمان 
 برگزارى همايش فرش ماشينى در كاشان در تاريخ 12 اسفندماه 
سالجارى كه پيشنهاد شد اعضاى هيأت مديره نشست مشتركى در 

اين روز با اعضاء مقيم كاشان داشته باشند.  
 گزارش نشست مشترك ستاد مبارزه با قاچاق كالا، سازمان حمايت، 
اتاق اصناف، گمرك، اتحاديه توليدكنندگان و فروشندگان پوشاك با 
حضور سركار خانم نصرالهى و نماينده انجمن بنا به دعوت آقاى 

كلامى در مورخ 94/10/19.
5- در بخش بعدى دستور جلسه آقاى مروج پيشنهاد دادند كه از 
آقاى اصابتى جهت مشاغل سخت و زيان دعوت گردد تا در يكى 
از جلسات هيأت مديره حضور يابند و آقايان مهندس فرهى، دكتر 
شيبانى، مهندس شهلايى، مهندس حميدى نيز در خصوص جلسات 
هيأت مديره و اولويت بندى مسائل مربوطه در جلسه و نيز نحوه 
برگزارى جلسات مشترك با ميهمانان و مدعوين اظهار نظر فرمودند. 
به  مربوط  مسئولين  تا  كردند  پيشنهاد  حميدى  مهندس  آقاى   -6
تدوين قانون مشاغل سخت و زيان آور بازديدى از كشورهاى شاخص 
صنعت نساجى مانند تركيه، هند و چين و محيط كار اين صنعت بعمل 
آورند تا شرايط عدم قرارگيرى اين صنعت در گروه ب از قانون مشاغل 

سخت و زيان آور كشور براى ايشان احراز گردد. 
تا  دادند  پيشنهاد  شهلايى  مهندس  و  نيلفروش زاده  مهندس   -7
انجمن در صورت عدم دريافت پاسخ براى نامه هاى ارسالى، در مورد 
مشكلات كليدى نامه طومار مانندى با امضاء تشكلهاى مربوطه تهيه 

و به مقامات ارسال گردد. 
8- در بند 4 دستور جلسه كه با حضور ميهمانانى از شركتهاى عضو 
آقاى  بخش  اين  در  داشت.  ادامه  پيوست  ليست  شرح  به  انجمن 
نساجى  صنايع  انجمن  تحقيقاتى  مشاور  سلطانى  احسان  مهندس 
ايران گزارش استفاده از فرصتهاى صادراتى صنعت نساجى به ويژه 
فرش ماشينى در بازارهاى روسيه، عراق و تركيه را ارائه دادند. كه با 

پيشنهادات زير مواجه شد:
 بازبينى رقم واردات پنبه تركيه 

 تحقيق بر روى ميزان واردات گرانول پلى پروپيلن و چيپس و نخ 
پلى استر تركيه 

كشورهاى  نساجى  داخلى  مصرف  و  توليد  ميزان  نمودن  اضافه   
همسايه

غائبين آقايان
مهندس عباس مقصودى، دكتر حسن كاردان، آقاى محمود زينى، 

دكتر بهروز محمدى، مهندس شروين بادامچى 
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هفده تن با اشاره به دگرگونی های بوجود آمده در سيستم بازرسی 
کار و اجرای مدل های جديد خود بازرسی، چرخه ارزيابی ريسک 
ايمنی  تجهيزات  و  آموزش  اهميت  به  کار  محيط  سازی  سالم  و 
در دنيا اشاره نمود، وی با توجه به نرخ ۲۲۰، ۴۴۰و ۳۴۰ درصدی 
بازگشت سرمايه در بحث آموزش، ايمنی و تجهيزات به انجمن های 
کارفرمايی و کارگری توصيه نمود تا با فراهم نمودن محيط کار و 
به  مربوط  هزينه های  نياز  مورد  آموزش های  و  مناسب  تجهيزات 

حوادث و بيماری های ناشی از کار را کاهش دهند.
و  جهان  و  ايران  در  نساجی  صنعت  جايگاه  به  اشاره  با  تن  هفده 
سخت  مشاغل  قانون  خصوص  در  نساجی  واحدهای  مشکلات 
دنيا  در  نساجی  صنعت  امروز  که  پذيرفت  بايد  گفت:  آور  زيان  و 
پيشرفت کرده و تکنولوژی های اين صنعت قابل قياس با گذشته 
نيست و گرچه خيلی کارها سخت هستند اما لزوما زيان آور نيستند 
ولی به دليل سياست زدگی اقتصاد و توليد، آنها را زيان آور کرده ايم.

پس از سخنان معاون وزير، محمد مروج حسينی دبيرکل کانون عالی 
کارفرمايان و رييس هيات مديره انجمن صنايع نساجی ايران ضمن 
تشکر از همراهی های وزارتخانه ذيربط با انجمن، از نارسايی ها و عدم 
شفافيت قانون مشاغل سخت و زيان آور سخن گفت و تفسيرپذيری 
اين قانون را به ضرر توليد کشور دانست. مروج با اشاره به اينکه 
بسياری از مشاغل صنعت نساجی که در گروه ب اين قانون لحاظ 
شده اند واقعا حتی سخت هم نيستند چه برسد به زيان آورگفت : اجرای 
سليقه ای و تفسير به رأی اين قانون صنعت نساجی را با مشکلات 
عديده ای مواجه کرده است. مروج با اشاره به ضربه های مهلک اجرای 
اين قانون به توليد در کشور، به طرح مثال هايی از برخورد های قانونی 
با کارآفرينان و مديران و هزينه های سنگين تحميلی به واحدهای 

نساجی در ماه های گذشته پرداخت.
دکتر عليمردان شيبانی – نايب رييس انجمن صنايع نساجی ايران 
– در تکميل فرمايشات مهندس مروج با ذکر اين نکته که قانون 
مشاغل سخت و زيان آور در نهايت به ضرر کارگر، کار و کارفرما 
است گفت:اين قانون با ايجاد نفاق بين کارگر و کارفرما در نهايت 
به ضرر کارگر تمام شده است. کارگر و کارفرما هر دو در يک قايق 

هستند چرا با اين قانون آنها را در مقابل هم قرار می دهيد.
شيبانی با اشاره به اينکه اين قانون در هيچ کجای دنيا برای صنعت 
نساجی وجود ندارد و هيچ کشوری صنعت نساجی را سخت و زيان 
آور نمی شناسد گفت : من در عجبم که چرا ما هميشه در اينگونه 
موارد، کاسه داغ تر از آش هستيم . اين قانون علاوه بر هزينه های 
مالی که برای واحدها دارد موجب ميشود که ما نيروهای مجرب و 
ماهر خودمان را که سالها برای مهارت و تجربه آنها هزينه کرده ايم 

با سابقه بيست سال بازنشست کنيم و از دست بدهيم.
محمد مهدی رئيس زاده دبير کل انجمن صنايع نساجی ايران نيز 
ضمن تشکر از همراهی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی با انجمن 
فيمابين  کارشناسی  متعدد  جلسات  به  مذکور  قانون  خصوص  در 
انجمن و وزارتخانه و نيز نشست های کميته های تخصصی انجمن 
اشاره کرد و به تجربيات بين المللی در اين خصوص اشاره نمود و 
گفت : امروزه صنايع نساجی با تکنولوژی های به روز و مدرن اداره 
می شوند و بحث سخت و زيان آور در آنها مطرح نيست و انجمن 
بارها اين موضوع را مطرح کرده و حتی آمادگی دارد کارشناسان آن 
وزراتخانه را به بازديد از واحدهای نساجی در مناطق مختلف کشور 

دعوت نمايد حتی انجمن معتقد است که صنعت پوشاک، صنعت 
سبز است، نبايد از شعاع ۱۲۰ کيلومتری خارج شود.

در  انجمن  پيشنهادات  به  خود  بيانات  بندی  جمع  در  رئيس زاده 
خصوص قانون مشاغل سخت و زيان آور اشاره نمود و گفت:

پيشنهاد مشخص انجمن حذف کامل مشاغل سخت و زيان آور از 
صنعت نساجی پس از کار کارشناسی است و تا تکميل بررسی های 
کارشناسی و تهيه لوايح و قوانين مورد نياز برای حذف کامل صنعت 
نساجی از اين قانون، تلاش شود تا مشاغل گروه ب به گروه الف 
منتقل شوند تا فشار مشکلات ايجاد شده برای واحدهای نساجی 
توسط  شده  ايجاد  مشکلات  انبوه  حجم  به  رئيس زاده  شود.  کم 
اجرای تفسير پذير اين قانون برای واحدهای نساجی اشاره کرد و 
گفت: در حالی که شرايط رکود بی سابقه ای را تجربه می کنيم و 
قاچاق بی رويه کالا توان صنعت را بريده، بانک ها، سازمان امور 
مالياتی و سازمان تامين اجتماعی هر يک به طريقی بايد کمک 
کنند تا اين واحد ها سرپا بمانند و اين دوران را پشت سر بگذارند. 
رئيس زاده در پايان به جايگاه و اهميت صنعت نساجی و پوشاک 
در ايجاد اشتغال و رشد اقتصادی کشور ها اشاره نمود و گفت: اين 

صنعت می تواند رشد و اشتغال کشور را تضمين کند.
و  اصفهانيان  مهندس  شهلايی،  مهندس  رئيس زاده،  از  پس 
آهنگريان و مهندس ضرابيه نيز نقطه نظرات خود را مطرح نمودند 
و دکتر سياری معاون وزير بهداشت نيز در بيانات خود به نقش و 
به  اشاره  با  و  انقلاب پرداخت  از  پيش  در  نساجی  صنعت  جايگاه 
سابقه اين قانون در کشور و جهان گفت: وزارت بهداشت آمادگی 
هرگونه همکاری در جهت حل اين مشکل در صنعت نساجی را دارد 
و اميدواريم با کار کارشناسی و همکاری مشترک و آموزش های 
لازم و تجهيزات مناسب شاهد حرکت مشاغل سخت و زيان آور 
از گروه ب به بسمت گروه الف و در نهايت حذف اين صنعت از 
مشاغل سخت و زيان آور باشيم. دکتر ربيعی وزير محترم تعاون، 
کار و رفاه اجتماعی نيز در بيانات خود ضمن اشاره به مزيت های 
صنعت نساجی و پوشاک در دنيا، ابراز علاقه مندی نمود تا جلسات 
مشترک فيمابين انجمن و وزارتخانه ذيربط تداوم يابد و برنامه های 
راهبردی و عملياتی برای ايجاد شغل در کشور تهيه و اجرا شود. 
ربيعی با اشاره به اهتمام جدی دولت به ايجاد اشتغال، مجددا تاکيد 
کرد که من هم وزير کارگران هستم هم کارفرمايان و هم بيکاران.

ربيعی ضمن اشاره به اينکه در حال حاضر بيش از چهل درصد 
زياد  بسيار  را  رقم  اين  هستند  آور  زيان  و  سخت  کشور  مشاغل 
دانست و بخشی از آن را ناشی از سياست زدگی اقتصاد و توليد 
دانست و ابراز اميدواری کرد تا در دوره وزارت خود بتواند اين رقم 
مديران  و  معاونين  از  دهد.و  کاهش  معقول  و  واقعی  اندازه  به  را 
وزارتخانه خواست تا با برگزاری دوره های آموزشی مناسب برای 
کارشناسان و بازرسين کار، وحدت رويه مناسبی را در اين خصوص 
در کشور ساماندهی کنند. ربيعی با معرفی سازگارنژاد رييس سازمان 
فنی و حرفه کشور و اهميت آموزش های فنی و حرفه ای در اين 

صنعت خواستار همکاری انجمن با سازمان مذکور شد.
در پايان اين نشست تفاهم نامه همکاری بين انجمن صنايع نساجی 
ايران و وزارت تعاون ،کار و رفاه اجتماعی به امضای آقايان محمد 
مروج حسينی و حسن هفده تن رسيد و توسطمقام عالی وزارت به 

طرفين اعطا گرديد.

صنعت نساجی از مشاغل سخت و زيان آور حذف می شود
ادامه از صفحه 1
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قابل توجه اعضاى محترم فرم مشاركت در اولين 
نمايشگاه تخصصى پتو و صنايع وابسته تقديم حضور 
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قابل توجه اعضاى محترم
اطلاعيه هاى  و  اخبار  بالاى  حجم  به  توجه  با 
محدوديت  و  انجمن  خبرى  سايت  در  مندرج 
توصيه  ها،  بافته  و  رشته ها  بولتن  صفحات 
مى شود وب سايت را روزانه بازديد فرماييد.

مديرکل صنايع نساجی و پوشاک وزارت صنعت، معدن و تجارت 
از افتتاح رسمی کارخانه مرغوب ترين چادر مشکی کشور خبر داد 
و گفت: لباس ايرانی با ترکيه ای قابل رقابت است ولی به شرط 
افزايش کميت در توليدات و همچنين اينکه مارک ساخت ايران 

برای مردم ارزش شود. 

ارزش افزوده در پارچه هايی با مواد اوليه پشم، پنبه و 
ابريشم

بافندگان  به  نسبت  توسعه ای  حمايت های  و  معرفی  به  نصرالهی 
پارچه های سنتی اشاره کرد و گفت: توليد پارچه هايی با مواد اوليه 
برای  بسياری  افزوده  ارزش  دارای  واقع  به  ابريشم  و  پنبه  پشم، 
کشور است و ما نيز در وزارت صنعت تلاش می کنيم فعالان در اين 

عرصه را با حوزه صنعت ارتباط بيشتری دهيم.

در  چالش  است،  مناسب  نساجی  محصولات  کيفيت 
کميت است

جايگاه  درباره  صنعت  وزارت  پوشاک  و  نساجی  صنايع  مديرکل 
مقايسه  در  کشور  نساجی  صنعت  داد:  توضيح  نيز  کشور  نساجی 
با ديگر صنوف صنعتی جايگاه مناسب و مطلوب تری دارد به هر 
حال بايد به مسائل رکود صنايع نيز توجه داشت، با اين وجود اگر 
واردات غير رسمی در بخش نساجی را در نظر نگيريم، در شرايط 
پساتحريم صنعت نساجی ايران می تواند حرفی برای گفتن در دنيا 
داشته باشد زيرا معتقديم به جز کميت، ما در کيفيت نساجی جايگاه 

قابل رقابتی داريم.

افتتاح کارخانه مرغوبترين چادر مشکی ايران
نصرالهی با اشاره به تشکيل کار گروه پوشاک در وزارت صنعت 
عرصه،  اين  در  فعالان  مشکلات  و  مباحث  به  پرداختن  برای 
چادر  کارخانه  افتتاح  از  پوشاک  توليد  زمينه  در  علی الخصوص 
نيز  گذشته  در  ما  گفت:  و  داد  خبر  امسال  ماه  بهمن  در  مشکی 
نظر  از  کارخانه  اين  ولی  داشتيم  مشکی  چادر  توليد  کارخانجات 
کيفيت، مرغوب ترين چادر مشکی ايران را در شهرکرد توليد خواهد 
و اميدواريم با اين توليدات جديد وضعيت چادر مشکی در کشورمان 

از نظر قيمت و دسترسی مناسب تر شود.

کيفيت پارچه و چادر مهمتر از ارزانی
مديرکل صنايع نساجی و پوشاک وزارت صنعت با تأکيد بر وضعيت 
تثبيت تعرفه های چادر مشکی که هم اکنون تعرفه گمرکی آن ۳۲ 
درصد است، عنوان کرد: شايد در وهله نخست ديدگاه مردم ارزانی 
پارچه و يا چادر باشد ولی مهمتر از آن توليد اين محصولات ايرانی 

با کيفيت بسيار مناسب است.

کارخانه های  قبال  در  پيشرفته  کارخانجات  جايگزين 
قديمی نساجی

نصرالهی در پاسخ به سرنوشت کارخانجات نساجی که در برخی 
نقاط کشور از جمله در شهر ری تعطيل شده اند، توضيح داد: اين 
کارخانجات نساجی با قدمتی بيش از ۴۰ دهه و غالباً نيز دولتی 
خصوصی  بخش  همت  به  کارخانجات  اين  جايگزين  ولی  بودند 

کارخانه های نساجی با تکنولوژی های جديد راه اندازی شده است.

لباس ايرانی با ترکيه ای قابل رقابت است ولی به يک شرط
ترکيه  جمله  از  کشورها  برخی  با  ايران  نساجی  رقابت  درباره  وی 
عنوان کرد: ايران در برخی از محصولات از جمله فرش جايگاه 
جهانی و خاص خود را دارد ولی در زمينه هايی چون پوشاک برای 
رقابت با کشورهايی از جمله ترکيه، ما از نظر کيفيت قابل رقابت 
هستيم ولی مسئله مهم در بحث کميت توليدات است که بايد به 

آن بيشتر بپردازيم.

"ساخت ايران" ارزش شود
مديرکل صنايع نساجی و پوشاک وزارت صنعت درباره مشکل بازار 
پوشاک کشور از جمله اينکه حتی توليدات پوشاک ايرانی را به نام 
خارجی در بازار عرضه می کنند، صحه گذاشت و خاطر نشان کرد: 
اين مسئله در وهله نخست به فرهنگ اجتماعی جامعه برمی گردد و 
بايد مارک "ساخت ايران" برای مردم ارزش شود و شاهد آن نباشيم 

که افراد پوشاک ترکيه ای را به لباس ايرانی ترجيح دهند.
گفتنی است، احياء نساجی سنتی يکی از اقداماتی است که در کنار 
ارزشهای فرهنگی دستاوردهای اقتصادی بسيار زيادی هم در پی 
خواهد داشت. نمايشگاه "سيدار" جلوه ای نو از پارچه های دستبافت 
ايرانی گامی در جهت معرفی و احياء نساجی سنتی ايران بود که در 
موسسه فرهنگی اکو برگزار شد. براين اساس نمايشگاه "سيدار" از 
تاريخ يک بهمن الی ۴ بهمن ماه همه روزه از ساعت ۱۰ صبح الی 
۱۸ عصر در گالری ديپلماتيک موسسه فرهنگی اکو واقع در خيابان 

موحد دانش (اقدسيه) برگزار شد.

افتتاح کارخانه مرغوبترين چادر مشکی ايران
 مديركل صنايع نساجى و پوشاك وزارت صنعت خبر داد:

گفت:  سمنان  استان  تجارت  و  معدن  صنعت،  سازمان  رئيس 
كارخانه توليدی صنعتی نساجی كوير سمنان با سرمايه گذاری 

۵۷۵ ميليارد ريال احداث شده است.
به گزارش خبرگزاری دانشجويان ايران(ايسنا)، منطقه سمنان، 
اعضای  و  سمنان  استاندار  بازديد  حاشيه  در  اسودی  بهروز 
کارگروه ستاد تسهيل و رفع موانع توليد استان از واحد توليدی 
و صنعتی نساجی کوير سمنان گفت: اين واحد صنعتی ظرفيت 
توليد سالانه پنج هزار تن نخ صد در صد پنبه، هزار تن نخ پنبه 
پلی استر، هزار تن نخ پلی استر ويسکوز، هزار تن نخ اکريليک 

و دو هزار و ۵۰۰ تن نخ صد در صد پنبه اپن اند را دارد.
وی ادامه داد: اين واحد صنعتی زمينه اشتغال حدود ۷۰۰ نفر 

در استان را فراهم کرده است.
اظهار  سمنان  استان  تجارت  و  معدن  صنعت،  سازمان  رئيس 
کرد: اين بازديد پيرو مصوبات و اهداف کارگروه تسهيل و رفع 
اين  مشکلات  و  مسايل  بررسی  بمنظور  و  استان  توليد  موانع 

واحد انجام گرفته است.
از  سمنان  کوير  نساجی  توليدی  واحد  اينکه  بيان  با  اسودی 
واحدهای بسيار فعال، معتبر و اشتغالزا در سطح استان سمنان 
تخصص  و  تجربه  محصولات،  بالای  کيفيت  افزود:  است، 
و  توليد  خط  آلات  ماشين  بروز  تکنولوژی  واحد،  اين  مديران 
آزمايشگاه همکار اداره کل استاندارد ايران از ويژگی های بارز 

اين واحد توليدی در سمنان است.

رئيس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان سمنان خبر داد:

سرمايه گذاری ٥٧٥ ميليارد ريالی در صنعت نساجی در استان سمنان
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